



2021 年南海年会第二轮通知

时间：2021 年 10 月 22-24 日

地点：中国 广东 湛江

一、会议简介

2021年南海年会（South China Sea Annual Meeting 2021）将于2021 年10 月 22-24日在中国广东湛江举行，本次年会由广东海洋大学海洋与气象学院和陆架及深远海气候、资源与环境广东省高等学校重点实验室联合主办。

南海年会系列国际学术研讨会已成功举办7届，分别由厦门大学、广东海洋大学、香港中文大学、自然资源部第一海洋研究所、河海大学、中国科学院深海科学与工程研究所以及复旦大学主办。本次第8届年会，旨在围绕南海及周边海区的动力和生化地球化学过程、南海与大洋的相互作用、气候与生态环境变化、生物资源以及水下滑翔机、人工智能等新技术新手段等主题开展学术交流，会议提供口头报告和墙报展示两种交流方式。现已收到国内外学者近百个报告，欢迎大家继续投稿。

二、会议专题

- (1) 南海海盆多尺度动力过程
- (2) 南海陆架及邻近海区动力过程
- (3) 河口、海湾动力过程
- (4) 南海与大洋相互作用
- (5) 气候变化与极端天气
- (6) 动力与生物地球化学过程耦合
- (7) 海洋生态环境与生物资源
- (8) 水下滑翔机在海洋科学中的应用
- (9) 人工智能海洋学
- (10) 自主选题

三、摘要提交

摘要（中文或英文）提交截止时间：2021年9月20日（见附件），发邮件至 odscs@gdou.edu.cn。如参会人需要会议邀请函办理相关事宜，请及时与会务组联系。

四、会议注册

参会者需在 2021 年 10 月 1 日前将注册表发送至 odscs@gdou.edu.cn。

会议注册费（线下参会者）：1500 人民币元/人（学生 600 人民币元/人）。

五、会议地点

此次会议采取线上与线下同步方式进行。

线下地址：广东省湛江市麻章区海大路 1 号广东海洋大学海洋与气象学院海
科楼 107 会议室

线上地址：腾讯会议、Bilibili 直播

六、主办单位

广东海洋大学海洋与气象学院

陆架及深远海气候、资源与环境广东省高等学校重点实验室

七、南海年会系列学术会议组织协调

南海年会系列国际学术会议由南海年会组织委员会组织协调，每届年会由相关单位承办。经组委会协商，支持 2021 年年会由广东海洋大学主办。

南海年会组织委员会成员（按姓氏拼音字母顺序）

柴扉、董昌明、甘剑平、管玉平、何宗儒、胡建宇、黄瑞新、梁湘三、林明森、潘家祎、齐义泉、田纪伟、王东晓、王桂华、魏泽勋、吴朝荣、谢玲玲、谢强、徐洪周、曾若玄、郑全安

组委会召集人：

郑全安、胡建宇、林明森、齐义泉

组委会秘书长：

谢玲玲

八、主办单位会议组织

组织处：

谢玲玲、陈法锦、郑少军、仇天宇、张宇

秘书处：

管轶（主管）：yiguan@gdou.edu.cn, 0759-2396055

韩冰：hanbing@gdou.edu.cn, 0759-2396059

金广哲：jinguangzhe@gdou.edu.cn, 0759-2396055

陈媚霞：odscs@gdou.edu.cn, 0759-2396055

附件：

1. 摘要模版和注册表
2. 会议住宿地点及交通



South China Sea Annual Meeting 2021

October 22-24, 2021

Zhanjiang, Guangdong, China

(Second Announcement)

The South China Sea Annual Meeting (SCSAM) 2021 will be held on October 22-24, 2021 in Zhanjiang, China, and sponsored by the College of Ocean and Meteorology, Guangdong Ocean University and the Key Laboratory of Climate, Resources and Environment in Continental Shelf and Deep Sea.

The series of the annual workshops have been successfully held for 7 times, sponsored by Xiamen University, Guangdong Ocean University, Chinese University of Hong Kong, First Institute of Oceanography of Ministry of Natural Resources, Hohai University, Institute of Deep-sea Science and Engineering (Chinese Academy of Sciences, CAS), and Fudan University, respectively. SCSAM 2021 will be the 8th annual meeting, which will provide opportunities for exchanging and sharing scientific ideas and recent progresses on the dynamic and biogeochemical processes in the South China Sea (SCS) and the surrounding seas, the interaction between the SCS and its surrounding oceans, the climate and

marine ecology changes, the glider and AI new technology, and other related studies. SCSAM 2021 will have oral and poster presentation sessions. We have now received 100 abstracts from more than 20 universities and institutes. We look forward to your contribution.

Themes and topics

- (1) Multi-scale dynamic processes in the SCS basin
- (2) Dynamics processes in the seas surrounding the SCS
- (3) Dynamic processes in the bays and river estuaries
- (4) Interaction between the SCS and surrounding oceans
- (5) Climate change and extreme weather
- (6) Coupling physical and biogeochemical processes in the SCS
- (7) Ecological environment and biological resources
- (8) Applications of underwater glider in oceanography
- (9) Artificial intelligence in oceanography
- (10) Related topics

Abstract

Both Chinese and English abstracts are welcomed. Please see the attached Template.

Deadline for abstract submission: September 20th, 2021

Please submit abstracts by email to: odscs@gdou.edu.cn

If the participants need an invitation letter, please contact the local organizing committee.

Registration

Participants must register by October 1st, 2021. Please submit registration form to: **odscs@gdou.edu.cn.**

Registration fee (offline): ¥1500 (¥600 for students).

Meeting location

The meeting will be held both online and offline.

Offline: Room 107, College of Ocean and Meteorology, Guangdong Ocean University, 1 Haida Rd, Mazhang District, Zhanjiang, China

Online: Tencent Meeting and Bilibili Live

Hosted by

College of Ocean and Meteorology, Guangdong Ocean University

Key Laboratory of Climate, Resources and Environment in Continental Shelf and Deep Sea

Coordination of the SCSAM

The SCSAM is sponsored and coordinated by the SCSAM Organizing Committee. The Organizing Committee entrusts Guangdong Ocean University to host the SCSAM 2021.

SCSAM Organizing Committee

Fei Chai, Changming Dong, Jianping Gan, Yuping Guan, Chung-Ru Ho, Jianyu Hu, Ruixin Huang, Xiangsan Liang, Mingsen Lin, Jiayi Pan, Yiquan Qi, Jiwei Tian, Dongxiao Wang, Guihua Wang, Zexun Wei, Chau-Ron Wu, Lingling Xie, Qiang Xie, Hongzhou Xu, Ruo-Shan Tseng ,
Quanan Zheng

Convenors

Quanan Zheng, Jianyu Hu, Mingsen Lin, Yiquan Qi

Secretary-General

Lingling Xie

SCSAM 2021 Local Organizing Committee

Lingling Xie, Fajin Chen, Shaojun Zheng, Tianyu Zhang, Yu Zhang

Secretariat:

Dr. Yi Guan (chief): yiguan@gdou.edu.cn, 0759-2396055

Dr. Bing Han: hanbing@gdou.edu.cn, 0759-2396059

Dr. Guangzhe Jin: jinguangzhe@gdou.edu.cn, 0759-2396055

Ms. Meixia Chen: odscs@gdou.edu.cn, 0759-2396055

Attached:

1. Abstract Templates and Register form
2. Hotel Location and Transportation